
Przebieg III sesji Rady Miasta Luboń, 
z dnia 12 czerwca 2024r. o godz. 17.00 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta Luboń. 

 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wolne głosy i wnioski mieszkańców. 
3. Przedstawienie raportu o stanie miasta Luboń za 2023 rok: 
a) Debata nad raportem o stanie miasta, 
b) Głosowanie nad udzieleniem Burmistrzowi Miasta Luboń wotum zaufania. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w roku 2023: 
a) rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Miasta Luboń z wykonania budżetu za 

rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Luboń na dzień 
31 grudnia 2023r., 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023, 

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023. 
5. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Luboń z tytułu wykonania budżetu za rok 

2023: 
a) powtórne zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta 

Luboń za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Miasta 
Luboń na dzień 31 grudnia 2023r., opinią RIO o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu i sprawozdaniem finansowym za rok 2023, 

b) stanowisko Burmistrz Miasta Luboń wobec opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Luboń; 

c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Luboń w sprawie 
udzielenia absolutorium z wykonania budżetu; 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu 
Miasta Luboń za rok 2023; 

e) dyskusja; 
f) głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Luboń w sprawie 

udzielenia absolutorium. 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania 
takich usług. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji dotyczącej 
organizacji ruchu na ul. 3 Maja w Luboniu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania za niezasadną skargi na 
działanie Burmistrz Miasta Luboń. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania za niezasadną/zasadną 
skargi na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 w Luboniu. 



10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 
budżetowej Miasta Luboń na 2024 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Luboń na lata 2024-2041. 

12. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Luboń o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. 

13. Sprawozdanie Burmistrz Miasta Luboń o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym oraz wykonania uchwał. 

14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Przyjęcie protokołu sesji nr II/2024. 
16. Zakończenie obrad. 

 
 
/zał. nr 1/ - Porządek obrad. 
 

  

Przebieg obrad 

Przewodnicząca Rady, Teresa Zygmanowska przywitała wszystkich i otworzyła III 
sesję Rady Miasta Luboń zwołaną na dzień 12 czerwca  2024r. na godz. 17.00, w Sali 
sesyjnej Urzędu Miasta Luboń. 

W sesji uczestniczyli również burmistrz Małgorzata Machalska, wiceburmistrz  Dorota 
Franek, wiceburmistrz Michał Popławski, Skarbnik Miasta Mirosław Stromczyński, 
Sekretarz Miasta Janusz Piasecki, mecenas Przemysław Czaczyk, informatycy Maciej 
Giertuga i Ziemowit Maląg oraz pracownicy biura rady Łukasz Miałkas i Dominika 
Kędziora, która protokołowała przebieg obrad. Obecni byli także kierownicy wydziałów 
i inni pracownicy  Urzędu Miasta .  

W celu stwierdzenia kworum Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o osobiste 
potwierdzenia obecności. 

1. Anna Edyta Bernaciak obecna 

2. Rafał Tomasz Błaszczak obecny 

3. Łukasz Piotr Budzyński obecny 

4. Konrad Dominiak obecny 

5. Katarzyna Ekwińska obecna 

6. Hieronim Gawelski obecny 

7. Piotr Łukasz Izydorski obecny 

8. Jakub Przemysław Jelinski obecny 

9. Manuela Anna Michalak obecna 

10. Monika Izabela Nawrot obecna 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak obecna 

12. Andrzej Roman Okupniak obecny 

13. Maciej Różański obecny 

14. Marek Samulczyk obecny 

15. Michał Jacek Szwacki obecny 



16. Dorota Anna Traczyk obecna 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol obecna 

18. Paweł Antoni Wolniewicz obecny 
19. Magdalena Anna Woźniak obecna 
20. Elżbieta Zapłata-Swedziak obecna 
21. Teresa Zygmanowska obecna 

 

 
 
głosów przeciwnych nie było, 

 

głosów wstrzymujących nie było. 

  
 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych 

/obecnych - 21 radnych, przeciw - 0 radnych, wstrzymało się od głosu –  0 radnych/. 

Wszyscy obecni. 

 
 
/Zał. nr 2/ - Stwierdzenie quorum – Lista obecności - wynik głosowania. 
 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum i uznała obrady za prawomocne. 
 
 
 
W tym miejscu Przewodnicząca Rady powiedziała, że w dniu sesji, tj. 12 czerwca 
2024r. wpłynęła do biura rady prośba przewodniczącej Komisji Skarg Wniosków  
i Petycji, o wycofanie z porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie skargi na 
dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5. Komisja, na posiedzeniu w dniu 11 czerwca nie 
rozpatrzyła tej skargi i uznała za konieczne zwołanie jeszcze jednego posiedzenia. 
Dlatego Przewodnicząca Rady Miasta, Teresa Zygmanowska zaproponowała zdjęcie  
z  porządku obrad pkt 9 - projektu uchwały w sprawie skargi na dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 5 w Luboniu i zarządziła głosowanie nad zmianą porządku obrad. 
 
Za zmianą porządku obrad głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 



9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 
19. Magdalena Anna Woźniak za 
20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 
21. Teresa Zygmanowska za 

 
Zał. nr 3/ - Głosowanie za zmianą porządku obrad – wynik głosowania. 
 
W związku z przyjęciem zmiany, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie 
nad przyjęciem zmienionego porządku obrad. 
 
Za przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 
19. Magdalena Anna Woźniak za 
20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 
21. Teresa Zygmanowska za 

 



Zał. nr 4/ - Głosowanie za przyjęciem zmienionego porządku obrad – wynik 
głosowania. 
 
Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Wolne głosy i wnioski mieszkańców. 
3. Przedstawienie raportu o stanie miasta Luboń za 2023 rok: 
a. Debata nad raportem o stanie miasta, 
b. Głosowanie nad udzieleniem Burmistrzowi Miasta Luboń wotum zaufania. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w roku 2023: 
a. rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Miasta Luboń z wykonania budżetu za 

rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Luboń na dzień 
31 grudnia 2023r., 

b. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023, 

c. rozpatrzenie sprawozdania finansowego, 
d. dyskusja, 
e. podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023. 
5. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Luboń z tytułu wykonania budżetu za rok 

2023: 
a. powtórne zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta 

Luboń za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Miasta 
Luboń na dzień 31 grudnia 2023r., opinią RIO o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu i sprawozdaniem finansowym za rok 2023, 

b. stanowisko Burmistrz Miasta Luboń wobec opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Luboń; 

c. zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Luboń w sprawie 
udzielenia absolutorium z wykonania budżetu; 

d. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu 
Miasta Luboń za rok 2023; 

e. dyskusja; 
f. głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Luboń w sprawie 

udzielenia absolutorium. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania 
takich usług. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji dotyczącej 
organizacji ruchu na ul. 3 Maja w Luboniu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania za niezasadną skargi na 
działanie Burmistrz Miasta Luboń. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania za niezasadną/zasadną 
skargi na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 w Luboniu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 
budżetowej Miasta Luboń na 2024 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 



Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Luboń na lata 2024-2041. 
12. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Luboń o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
13. Sprawozdanie Burmistrz Miasta Luboń o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym oraz wykonania uchwał. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Przyjęcie protokołu sesji nr II/2024. 
16. Zakończenie obrad. 

 
 
/zał. nr 5/ - Porządek obrad po zmianach. 
 
 
 
Ad. 2. Wolne głosy i wnioski mieszkańców.  
 

Nie było. 

 

Ad.3. Przedstawienie raportu o stanie miasta Luboń za 2023 rok: 

Zgodnie z  Art. 28aa. znowelizowanej  Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. 2023r. poz. 40 z późn.zm.) Burmistrz co roku do dnia 31 maja 
przedstawia radzie gminy raport  o stanie gminy. Raport obejmuje podsumowanie 
działalności burmistrza w roku poprzednim,  w szczególności realizację polityk, 
programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego.  
Z tego obowiązku Pani Burmistrz się wywiązała. Raport o stanie miasta Luboń za rok 
2023  państwo radni otrzymali  drogą elektroniczną 24 maja 2024r.  
Zatem wszyscy mieli czas aby zapoznać się z treścią tego dokumentu.  
 
/zał. nr 6/- Raport o stanie miasta Luboń za 2023r. 
 
 

Przed rozpoczęciem debaty nad raportem o stanie miasta Luboń za 2023r.  
Przewodnicząca Rady Miasta Luboń, Teresa Zygmanowska przypomniała,  
iż zgodnie z art. 28aa ust. 6, 7 i 8 cytowanej już wcześniej ustawy w debacie nad 
raportem o stanie gminy mogą zabierać głos mieszkańcy pod warunkiem, że do dnia 
poprzedzającego sesję  złożą do Przewodniczącej Rady Miasta pisemne zgłoszenie 
poparte 50 podpisami osób.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż do 11 czerwca 2024r. nie wpłynęło żadne 
zgłoszenie mieszkańca. Stąd nie przewidziano udziału mieszkańców w debacie.  

Z kolei zgodnie art. 28aa ust. 5 tej samej ustawy w debacie nad raportem o stanie 
gminy radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. 

Podkreśliła jednak, że jest to debata a nie zwykła dyskusja, dlatego prosiła radnych  
o merytoryczne wypowiedzi dotyczące treści raportu o stanie miasta, który jest 
podsumowaniem działalności burmistrza za rok 2023. 

Następnie zapytała, kto z radnych chciałby zabrać głos?. 

 



Jako pierwsza głos w debacie zabrała radna Magdalena Woźniak: 

Radna zwróciła się do Pani Burmistrz, Pani Przewodniczącej, Pań i Panów Radnych, 
Drogich Gości. Rozpoczęła swoją wypowiedź od stwierdzenia, że rok 2023 nie był 
łatwy zarówno dla gospodarstw domowych jak  i samorządów. W lutym poziom inflacji 
osiągnął 18,4 proc.,  po dwóch latach niemal nieprzerwanych wzrostów. Pomimo tak 
niekorzystnych uwarunkowań gospodarczych, Miasto Luboń pozyskało ze środków 
zewnętrznych rekordową wartość blisko 15 mln złotych! dokładnie: 14.858.756,76 zł 
na inwestycje transportowe, w tym: 

Ok. 3 mln remont fragmentu ulicy Żabikowskiej, 

Ok. 1 mln Budowa ul. Słowackiego, 

Blisko 1,5 mln. Morelowa i Wiśniowa, 

Ok. 1,2 mln Remont ul. 11 Listopada (od ul. Klonowej do ul. Kołłątaja), 

i wreszcie 8 mln na budowę ul. Buczka wraz z odcinkiem ul. Morelowej. 

Podkreśliła, że te 15 mln zł  to tylko pieniądze pozyskane w obszarze najbardziej 
problemowym dla miasta i jego mieszkańców – czyli infrastruktury drogowej/stanie 
technicznym ulic, jednakże nie można zapominać o dofinansowaniach w tereny zieleni 
czy usługi społeczne – ale o tym w dalszej części wypowiedzi.  

Wracając jednak do infrastruktury drogowej - bez pozyskanych przez Panią Burmistrz 
środków zewnętrznych, nie byłaby możliwa realizacja wyżej wymienionych ulic. 
Prawdopodobnie  inwestycje byłyby przekładane w bliżej nieokreśloną przyszłość -  na 
lata kolejne w niewielkim stopniu poprawiając komfort i jakość życia mieszkańców.  

Należy mieć jeszcze na uwadze fakt, iż wszystkie powyższe inwestycje były 
dofinansowane ze środków rządowych, bez wkładu z budżetu Unii Europejskiej, gdyż 
konkursy w tym zakresie nie były ogłoszone w 2023 roku. Miasto wykorzystało zatem 
maksymalnie szanse na pozyskanie środków zewnętrznych – łącznie ponad 18 mln 
300, co jest niewątpliwie ogromnym sukcesem Pani Burmistrz i przy okazji również nas 
wszystkich.  

Na wyróżnienie zasługują działania Miasta zmierzające do cyfryzacji zasobów 
planistycznych. W 2023 roku oddano dla użytkowników nowy portal mapowy, na 
którym poza planami miejscowymi, czy studium – można uzyskać dostęp do informacji 
o mieniu komunalnym. Uruchomiono także nowy luboński geoportal działający  
w ramach Metropolitalnego Systemu Informacji Przestrzennej. Odsetek powierzchni 
miasta pokryty aktualnymi MPZP to 94%, a warto podkreślić, że żadne z miast 
wojewódzkich w Polsce nie posiada planów miejscowych obejmujących 100 proc. jej 
powierzchni – najwięcej posiada Kraków i jest to ok.70 proc. Cyfryzacja znacznie 
ułatwia pracę nie tylko geodetom, lecz również radnym jak i samym mieszkańcom.  

Nieustannie szacunek i wdzięczność Radna kierowała do Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej oraz Lubońskiego Centrum Wsparcia i Pomocy Rodzinie. Pracownicy tych 
jednostek to osoby, które swoje obowiązki realizują z niezwykłym zaangażowaniem, 
realizują wiele inicjatyw, są otwarte, kompetentne. Dzięki ich pracy mieszkańcy 



naszego miasta mają zapewnioną profesjonalną opiekę, wsparcie i pomoc o każdej 
porze dnia i nocy. Programy pomocowe – realizowane ze środków zewnętrznych przez 
MOPS pomagają w sposób szczególny osobom starszym w naszym mieście, 
przeciwdziałają wykluczeniu. Realizowane programy profilaktyczne, troska  
o najmłodszych czy o ofiary przemocy – zasługują na uznanie. 

Działania podejmowane w ramach Centrum Wsparcia i Pomocy Rodzinie w Luboniu 
są widoczne również poza granicami naszego miasta, czego przykładem jest nagroda 
jaką otrzymało w 2023 roku Miasto w ramach organizowanego konkursu „Wielkopolska 
Otwarta dla Rodziny” przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Poznaniu.  

Radna Magdalena Woźniak serdecznie podziękowała za tę ogromną pracę.  

W raporcie dostrzegała również obszary, które wymagają zmiany, poprawy. 

Mimo wielu nakładów, które Miasto Luboń przeznacza na czyste powietrze w mieście 
(Program Luboń Antysmog, dofinansowanie do wymiany piecy, kontrole palenisk przez 
Straż Miejską, wspaniałe kampanie edukacyjne realizowane w przez pracowników 
WPROŚ) to liczba dni z przekroczeniem dopuszczalnego poziomu stężeń 24 
godzinnych PM10 w 2023 roku wyniosła aż 185 (w porównaniu do roku 2022 było ich 
76, a w 2021 - 44). Jak można przeczytać w raporcie:  można wiązać z małą liczbą dni 
wietrznych w ubiegłym roku, ale także utrzymującą się sytuacją na rynku cen paliw  
i powrotów do palenia paliwami stałymi, w przypadkach alternatywnych źródeł ciepła, 
w budynkach mieszkalnych. 

Raport wskazuje też, że w zakresie jakości powietrza odnotowano dalszy spadek 
średniego poziomu pyłów PM10 oraz PM2,5, co jest bardzo pożądanym zjawiskiem. 

Wiadomym jest, że miasto daje narzędzia, możliwości mieszkańcom do poprawy 
jakości powietrza w mieście. Nie może nikogo zmusić do wymiany źródła ciepła, nie 
palenia śmieci i trucia sąsiadów. Dlatego tak ważne jest, aby edukować, informować, 
rozmawiać z mieszkańcami i wspierać miasto w podejmowanych działaniach.  
To również zadanie dla radnych. Czyste powietrze to wspólna sprawa każdego z nas 
dlatego należy działać razem, aby liczba dni z przekroczeniem dopuszczalnego 
poziomu stężeń 24 godzinnych PM10 zaczęła wreszcie spadać! 

 

Radny Marek Samulczyk powiedział, że gdy spojrzymy na projekt uchwały 
budżetowej na 2023 rok, na koniec tego roku zadłużenie sięgało około 68 milionów 
złotych. Kiedyś to trzeba będzie spłacić. Póki co można powiedzieć „dobre życie na 
kredycie”. Radna Magdalena Woźniak wspomniała o dużej kwocie pozyskanych 
środków zewnętrznych na dofinansowanie, między innymi, budowy dróg, około 15 
milionów. Na początku 2023 roku dowiedzieliśmy się, że inwestycje które miały zostać 
zrealizowane są przesuwane. Musimy uważać na środki które mamy, bo za te 
inwestycje trzeba było zapłacić w 2023 roku. Z wiedzy Radnego, większość tych 
inwestycji została przesunięta na rok 2024, i dopiero rok bieżący pokarze nam skalę 
zadłużenia. Te inwestycje które rozpoczęły się w roku 2023, a teraz są kontynuowane, 
będą musiały być zapłacone w roku 2024. Koszty budowy ulicy Buczka, o której 
mówiono, że rozpocznie się w tym roku, będą płacone w 2025 roku. W raporcie mamy 
zapisaną długość oddanych dróg, miała być podana w kilometrach, nadal jest  



w metrach, tak jak np. budowa ulic Chabrowej i Wierzbowej. Jedyną znaczącą 
inwestycją w 2023 roku była budowa ulicy Kościuszki, zakres tego remontu powinien 
być podany, tak jak w poprzednich latach w kilometrach. W roku 2023 można było 
wystosować wnioski o fundusze unijne, ale te fundusze, chyba zostały zablokowane. 
Nie wiadomo, czy w tym roku będziemy mogli pozyskać z nich jakieś środki. Te środki 
bardzo by się przydały na realizację innych inwestycji. W 2023 roku mieliśmy plany 
związane z odnawialnymi źródłami energii. Mieliśmy plany związane z budynkami 
użyteczności publicznej, gdzie byłaby zastosowana fotowoltaika. Na razie tych 
inwestycji nie widać. W kwestii Domu Włodarza, była mowa o pracach związanych z 
budową, modernizacją tego budynku. Do dziś ten teren pozostaje nieuporządkowany. 
Powinnyśmy uważać z wydatkami. Prognozowane zadłużenie to około 80 milionów 
złotych, a inwestycje które będą realizowane będą musiały być zapłacone. Trudno 
będzie pozyskać środki zewnętrzne. Może nastąpić stagnacja w dalszym rozwoju 
naszego miasta, w budowie nowych inwestycji. Powinnyśmy zwrócić na to uwagę i 
zacząć oszczędzać.  
 
 

Następnie głos zabrał radny Andrzej Okupniak, który powiedział, że nie zgadza się 
do końca z tym co powiedział jego przedmówca. Remont ulicy Kościuszki to taki 
remont jakbyśmy od nowa wybudowali  ulicę. Nakłady na drogi osiągnęły w roku 2023 
16,7 miliona złotych. Luboń to nie tylko nowe drogi, to również inwestycje kubaturowe. 
Został oddany do użytku budynek komunalny dla szesnastu rodzin. W roku 2023 
zmodernizowaliśmy boisko treningowe wraz z remontem zaplecza szatniowego przy 
ul. Rzecznej. Mieliśmy termomodernizację budynku Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Wybudowaliśmy zbiornik retencyjny w dolinie rowu Żabinka, aby 
zwiększyć bezpieczeństwo przed zalaniem mieszkańców ulicy Sienkiewicza i ulic 
przyległych. Gdyby nie robić tych inwestycji, to dróg byłoby zdecydowanie więcej. 
Jednak Miasto, to nie tylko drogi. Inne inwestycje są równie ważne, potrzebne  
i zasadne. Na tym radny Andrzej Okupniak zakończył swoją wypowiedź 
 

Katarzyna Ekwińska powiedziała, że pomimo przeciwności takich jak wojna na 
Ukrainie, najwyższej inflacji i wzrostu cen materiałów, które zdecydowanie miały wpływ 
na koszty utrzymania dróg, oraz mniejsze wpływy do budżetu wynikające ze zmian 
podatkowych, udało się spiąć budżet na 2023 rok. Otrzymaliśmy dofinansowania  
i udało się zwiększyć wartości. Na przykład w pozycji „Budynki”, wartość wzrosła o 7,7 
miliona zł, w tym także nowy budynek komunalny. Kanalizacja deszczowa została 
zwiększona o 6,8 miliona zł, nawierzchnie utwardzone wraz z chodnikami o 10 
milionów. Stacja przeładunkowa odpadów komunalnych oraz zbiornik retencyjny 
Żabinka o 7,8 miliona złotych, a wartość środków transportowych została zwiększona 
o 11,6 miliona złotych. To jest powód do zadowolenia.  
 
 

Więcej głosów w debacie nie było. Na tym radni zakończyli debatę nad raportem o 
stanie miasta i przystąpili do głosowania nad udzieleniem Burmistrz Miasta Luboń 
wotum zaufania.  
 

 
Przed głosowaniem nad przyjęciem projektu uchwały, Przewodnicząca Rady 
Miasta przypomniała, że głosowanie w sprawie udzielenia Burmistrz Miasta Luboń 



votum zaufania  Rada miasta  podejmuje uchwałę bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady miasta.  
( za więcej niż połowa wszystkich radnych czyli minimum 11 na 21). 
 
Głosowanie: 
za podjęciem uchwały głosowali: 
 

1. Anna Edyta Bernaciak  

2. Rafał Tomasz Błaszczak  

3. Łukasz Piotr Budzyński  

4. Konrad Dominiak  

5. Katarzyna Ekwińska  
6. Hieronim Gawelski 
7. Piotr Łukasz Izydorski 
8. Jakub Przemysław Jelinski 

9. Andrzej Roman Okupniak  

10. Michał Jacek Szwacki  

11. Dorota Anna Traczyk  

12. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol  

13. Paweł Antoni Wolniewicz  
14. Magdalena Anna Woźniak  
15. Teresa Zygmanowska  

 
 
głosów przeciwnych nie było, 

 

wstrzymali się od głosu: 
1. Manuela Anna Michalak 
2. Monika Izabela Nawrot 
3. Małgorzata Ewa Nyćkowiak 

4. Maciej Różański  

5. Marek Samulczyk  
6. Elżbieta Zapłata-Swedziak   

 
  

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych 

 

Wszyscy obecni. 

Za udzieleniem Burmistrzowi Miasta Luboń wotum zaufania głosowało – 15 radnych, 
przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 6 radnych. 
Uchwała została przyjęta. 
 

 
Przewodnicząca, Teresa Zygmanowska  stwierdziła iż Rada Miasta Luboń 
udzieliła pani Burmistrz wotum zaufania bezwzględną większością głosów 



ustawowego składu rady miasta. 
 

/zał nr 7/- UCHWAŁA NR III/19/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Luboń wotum zaufania. 
 
/zał nr 8/- Głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
 
 

 

Ad.4. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu w roku 2023.: 
 

a) rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Miasta Luboń z wykonania budżetu za 
rok 2023 wraz  z informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Luboń na 
dzień 31 grudnia 2023r. (radni otrzymali sprawozdanie 29 marca 2024r. drogą 
elektroniczną. ) 

/zał nr 9/- Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu w roku 2023. 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023 wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego. Ten dokument otrzymali Państwo 
radni drogą elektroniczną 19 kwietnia 2024r. Opinię przedstawiła 
Wiceprzewodnicząca Rady, Anna Bernaciak. 

/zał nr 10/- Uchwała Nr SO-18/0954/261/2024 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 26 kwietnia 2024r. w sprawie wyrażenia 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023 wraz z 
informacją o stanie mienia i objaśnieniami. 
 

c) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego (sprawozdanie państwo radni 
otrzymali 27 maja 2024r.) 

 

Sprawozdanie finansowe opiniowały trzy (3) Komisje Rady, Budżetu i Finansów, 
Rozwoju i Infrastruktury, Organizacyjno-Prawna. Wszystkie wydały opinie 
pozytywne. 

 

d) Dyskusja: 

 
Nie było dyskusji. 

 

 
e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023 z informacją o 
stanie mienia komunalnego. 
 



Głosowanie  za przyjęciem  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Luboń za 
rok 2023.: 
 

1. Anna Edyta Bernaciak  

2. Rafał Tomasz Błaszczak  

3. Łukasz Piotr Budzyński  

4. Konrad Dominiak  

5. Katarzyna Ekwińska  
6. Hieronim Gawelski 
7. Piotr Łukasz Izydorski 
8. Jakub Przemysław Jelinski 

9. Andrzej Roman Okupniak  

10. Michał Jacek Szwacki  

11. Dorota Anna Traczyk  

12. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol  

13. Paweł Antoni Wolniewicz  
14. Magdalena Anna Woźniak  
15. Teresa Zygmanowska  

 
 
głosów przeciwnych nie było, 

 

wstrzymali się od głosu: 
1. Manuela Anna Michalak 
2. Monika Izabela Nawrot 
3. Małgorzata Ewa Nyćkowiak 

4. Maciej Różański  

5. Marek Samulczyk  
6. Elżbieta Zapłata-Swedziak   

 
  

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych 

 

Wszyscy obecni. 

Za zatwierdzeniem sprawozdania finansowego głosowało – 15 radnych, przeciw – 0, 
wstrzymało się od głosu – 6 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
/zał nr 11/- UCHWAŁA NR III/20/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023. 
 
/zał nr 12/- Głosowanie nad przyjęciem uchwały. 



 
 
 

Ad. 5.   Absolutorium dla Burmistrza Miasta Luboń z tytułu wykonania budżetu 
za rok 2023: 
 

a) powtórne zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Luboń 
za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Luboń na dzień 
31 grudnia 2023r., opinią RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu i 
sprawozdaniem finansowym za rok 2023.: 

Radni uważali, że powtórne zapoznanie ze sprawozdaniem nie jest celowe. Radni 
otrzymali sprawozdanie 29 marca 2024r. Mieli wiele tygodni na zapoznanie z 
dokumentem i okazji na komisjach, żeby przeanalizować i przedyskutować go 
skrupulatnie. 

b) stanowisko Burmistrz Miasta Luboń wobec opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Luboń.: 

 

Ponieważ opinia RIO była pozytywna, Burmistrz Miasta zgadzała się z nią.  

 

W tym miejscu głos zabrał Skarbnik Miasta, Mirosław Stromczyński.: Powiedział, 
że jeżeli spojrzy się na przebieg realizacji budżetu, widać jak duża praca i ile zmian 
zostało weń włożonych. Dochody miasta Luboń z 157 mln zwiększyły się do 180 mln. 
Wzrost ten, został spowodowany przede wszystkim pozyskiwaniem środków  
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, z Funduszu Polski Ład. Otrzymano również 
dodatkowe środki na uzupełnienie subwencji ogólnej. Uchwała budżetowa była 
zmieniana osiemnaście razy, w tym dziesięciokrotnie w drodze uchwały,  
a ośmiokrotnie w drodze zarządzenia Burmistrz Miasta.  

Jeżeli chodzi o kwestię deficytu i długu, jeżeli chcemy aby miasto się rozwijało 
niezbędne jest pozyskiwanie dofinansowania. Miasto Luboń posiada dofinansowanie 
w postaci dotacji z rządowych funduszów, dotacji ze środków europejskich. 
Niezbędnym elementem dofinansowania są pożyczki i kredyty, czyli finansowanie 
zwrotne. Bez tego miasto nie jest w stanie zrealizować wielu inwestycji, tak zresztą jak 
większość gmin. Niewiele jest gmin w Polsce które nie korzystają z tego rodzaju 
instrumentów. Gminy bogatsze od naszego miasta także korzystają z takich rodzajów 
dofinansowania, ponieważ jest to rodzaj napędu, który pozwala rozwijać się miastom. 
Inflacja w wielu aspektach jest niekorzystna, ale jeżeli chodzi o poziom zadłużenia, 
inflacja przysłużyła się miastu, ponieważ realna wartość tego długu w relacji do 
dochodów, czy wydatków zmniejsza się.  
Następnie Skarbnik Miasta powiedział, że dokonał zestawienia korzystając ze 
zbiorczych danych Wieloletniej Prognozy Finansowej ze strony internetowej 
Ministerstwa finansów. Zestawił te dane z liczbą mieszkańców w poszczególnych 
gminach. Przeliczył dług na koniec ubiegłego roku na mieszkańca dla wszystkich gmin 
powiatu Poznańskiego, który jest jednym z zamożniejszych powiatów w Polsce.  Taka 
mediana długu na mieszkańca to około 2050 zł. (mediana to wartość środkowa. 

Jeżeli mamy wyznaczyć medianę jakiegoś zbioru liczb, to musimy najpierw wypisać te liczby w kolejności 
niemalejącej, a następnie wybrać liczbę środkową (w przypadku gdy mamy nieparzystą liczbę liczb w zbiorze). 
Jeżeli mamy parzystą liczbę liczb w zbiorze, to mediana jest równa średniej arytmetycznej dwóch środkowych liczb). 

Dla Miasta Luboń to 2043 zł. Gminy które mają znacznie więcej to, na przykład Gmina 



Buk, 4550 zł, Gmina Czerwonak, 3700 zł i Gmina Suchy Las, 3743 zł. Są gminy które 
mają mniej, takie jak Mosina czy Komorniki. Nie widać tutaj prawidłowości i reguł. 
Każda gmina posiada dług, każda się zadłuża, i każda korzysta z możliwości jakie daje 
finansowanie zwrotne. Luboń nie jest najbardziej zadłużoną gminą, w rozsądny sposób 
korzysta z możliwości które są.  
Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo w zakresie zadłużania się, istnieje szereg przepisów 
w ustawie o finansach publicznych. Są określone wskaźniki, które zabezpieczają 
gminy przed nadmiernym zadłużaniem się. Także Regionalna Izba Obrachunkowa w 
swojej opinii zwraca uwagę na ten aspekt. Gdyby okazało się że występuje jakieś 
niebezpieczeństwo w tym zakresie, na pewno zostało by to wskazane w opinii.  
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca sprawozdania z wykonania z 
wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023 jest pozytywna.  
 

c) zapoznanie się z wnioskiem, opinią i uzasadnieniem Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Luboń w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu. Dokumenty 
zaprezentował  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, radny  Łukasz Budzyński. 

/zał nr 13/- Wniosek, Opinia, Uzasadnienie Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Luboń w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu Miasta 
Luboń za rok 2023. Opinię przedstawił radny Piotr Izydorski. 

/zał nr 14/- Uchwała Nr SO-18/0955/206/2024 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 czerwca 2024r. w sprawie wyrażenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Luboń w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Luboń z tytułu wykonania budżetu za rok  
2023. 

 

e) Dyskusja: 

Dyskusję rozpoczęła radna Magdalena Woźniak mówiąc, że chciałaby odnieść się 
do tego co mówił Skarbnik Miasta, odnośnie zadłużenia naszego miasta. Zadłużenie 
wzrasta, ponieważ inwestujemy, rozwijamy Luboń. Wielu z nas, obecnych na sali ma 
kredyty, w tym kredyty hipoteczne. Tak jak Skarbnik Miasta Luboń mówił, inne gminy 
też żyją na kredyt. W roku 2023 w sposób maksymalny skorzystaliśmy z dostępnych 
środków zewnętrznych. W tym roku nie skorzystaliśmy z ani jednego konkursu ze 
środków rządowych, nie było możliwości aby składać wniosków w ramach funduszy 
unijnych. W obszarze dróg miasto Luboń nie może aplikować o żadne środki unijne, 
brak także programów rządowych. Nie wiemy jaka będzie dalsza przyszłość w 
zakresie i możliwości aplikowania o te środki. Powstało pytanie czy Miasto Luboń nie 
miałoby korzystać z funduszy zewnętrznych? Nie miałoby zadłużać miasta aby 
realizować inwestycje?. Ulice Polna, Poznańska, Kościuszki, Wschodnia, Jana Pawła 
II, Platanowa, Juranda, Rydla, Chabrowa, można byłoby ich wiele wymieniać. Na jakim 
poziomie rozwoju byłby Luboń gdyby nie inwestycje zewnętrzne? 
 
Następnie głos zabrał radny Marek Samulczyk mówiąc, że nikt nie ma pretensji że 
miasto bierze kredyty i inwestuje w inwestycje drogowe. Jego obawy wywodziły się z 
tego, że możliwości brania kredytów kiedyś się skończą, i ta perspektywa 



najprawdopodobniej skończy się w następnym roku i wówczas pozostaną tylko środki 
własne. Jak Wiceburmistrz Michał Popławski wspominał na spotkaniu Komisji Rozwoju 
i Infrastruktury o 50 % co najmniej będziemy musieli budować mniej. Musimy mieć na 
uwadze to, że spłata kredytu w tym roku wyniesie 12 milionów, w następnych latach 
nie będzie mniejsza. Stąd obawa że możliwość kredytowania nie będzie już dla miasta 
dostępna. 
Następnie radny Marek Samulczyk zapytał na jakim etapie są prace projektowe  ulic 
Nowiny i Małopolskiej?. 
 
Wiceburmistrz Michał Popławski odpowiedział, że tak jak Skarbnik Miasta wcześniej 
podkreślił, żeby obiektywnie ocenić daną gminę trzeba ją porównać z innymi. Pan 
Skarbnik wykonał dużo pracy i wskazał zadłużenie na jednego mieszkańca w stosunku 
do gmin Powiatu Poznańskiego.  Nasza gmina jest w środku, w żaden sposób nie 
odbiegamy od standardów. Jeśli chodzi o ulicę Małopolską, projekt został wykonany. 
Natomiast mieszkańcy złożyli wniosek w którym proszą, aby ze względu na 
rozpoczynającą się w tym roku budowę ulicy Buczka, projekt został zmieniony na 
projekt ulicy bitumicznej. Udało się pozyskać fundusze, ale mieszkańcy doszli do 
wniosku że nie chcą drogi z płyt betonowych, chcą drogę asfaltową. Procedura jest 
taka, żeby burmistrz mógł wydać środki publiczne, ta sprawa musi wrócić na Komisję 
Rozwoju i Infrastruktury i członkowie komisji muszą ją przegłosować. Jeżeli chodzi o 
ulicę Nowiny to należy zmienić projekt który został odrzucony przez Starostwo 
Powiatowe w Poznaniu. W zeszłej kadencji udało się zmienić plan zagospodarowania 
przestrzennego i należy dostosować projekt do zapisów tego planu oraz wnieść 
jeszcze raz prośbę o pozwolenie na budowę. Są na to przeznaczone środki w 
budżecie, a plan został dostosowany do potrzeb Starostwa Powiatowego tak, aby 
uzyskać pozytywną opinię. Część z projektów wymienionych w budżecie jest 
realizowana, jedną z najdłużej realizowanych inwestycji jest budowa ulicy Kopernika, 
w tym przypadku jest już decyzja ZRID. Co do ulicy Wiejskiej, odwołała się jedna 
osoba, która nie zgadza się z budową tej ulicy. Z Urzędu Wojewódzkiego otrzymaliśmy 
zapewnienie, że stosowna decyzja co do odwołania zostanie wydana do końca 
miesiąca. Jeżeli będą jakiekolwiek wątpliwości, to być może w części. Na pewno 
decyzja o budowie ulicy nie zostanie uchylona w całości.  
 
Następnie radny Marek Samulczyk zapytał, czy wykonany i zapłacony projekt ulicy 
Małopolskiej na położenie płyt betonowych zostanie zrealizowany, czy ponieśliśmy 
jako Miasto niepotrzebne koszty? 
 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski odpowiedział, że jest to temat który będzie 
omawiany na Komisji Rozwoju i Infrastruktury. Najpierw był wniosek mieszkańców o 
drogę z płyt betonowych, ponieważ mieszkańcy raczej nie myśleli że, tak szybko uda 
się rozpocząć budowę ulicy Buczka.  Musimy zmienić ten projekt, ponieważ 
niemożliwe jest użycie projektu na budowę drogi z płyt betonowych do budowy drogi 
bitumicznej. Należy całą procedurę zacząć od nowa. Jeżeli Komisja Rozwoju i 
Infrastruktury uzna to za zasadne, burmistrz podejmie to zadanie i rozpoczniemy prace 
od nowa. Będziemy musieli ponownie wydać pieniądze, aby wyjść naprzeciw 
oczekiwaniom mieszkańców.  
 
Radny Marek Samulczyk powiedział, że podobna sytuacja może się zdarzyć z 
mieszkańcami ulicy Nowiny. Mogą oni stwierdzić, skoro jedna ulica zrezygnowała z 
drogi z płyt betonowych, to oni także mogą wystąpić o budowę drogi bitumicznej. Taka 



sytuacja może się zdarzyć, a my jako Miasto poniesiemy niepotrzebne koszty. Jeżeli 
mieszkańcy wyrazili zgodę na budowę drogi z płyt betonowych, to powinno to być 
realizowane. Na pewno jest dużo innych ulic, które są ulicami ogólnodostępnymi i tam 
powinnyśmy te środki kierować, a nie na ulicę która jest ulicą ślepą. 
 
Następnie radny Marek Samulczyk zapytał o wnioski zgłoszone przez radnych na 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury, co do których są od dawna wykonane projekty. W 
niektórych projektach zostało wpisane, że budowa się rozpoczęła. Ile jest takich 
wpisów w projektach i kiedy tracą ważność?. Inwestycje które dostały dofinansowanie 
musimy realizować, ale prace projektowe które są zakończone, a ich realizacja czeka 
kilka lat, powoli zaczynają tracić ważność.  
 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski odpowiedział, że na dzień dzisiejszy, nie 
mamy wiedzy czy projekty rządowe związane z dofinansowaniem do budowy dróg 
lokalnych w tym roku w ogóle będą. We wcześniejszych latach znaliśmy już 
harmonogram dofinansowań lub wiedzieliśmy kiedy będzie udostępniony. Ze środków 
unijnych także nie możemy pozyskiwać funduszy. Może się zdarzyć, że pozwolenia na 
budowę stracą ważność. Nikt nie wie ile środków zewnętrznych będzie w tym roku, czy 
w przyszłym i czy w ogóle będą. To, że uzyskaliśmy wcześniej tyle dofinansowań, to 
tylko i wyłącznie dlatego, że te projekty mieliśmy. To jest awykonalne, aby w ciągu, na 
przykład trzech miesięcy, uzyskać dofinansowanie, zaprojektować i uzyskać 
pozwolenie na budowę drogi. Mając przygotowane wcześniej projekty podejmujemy 
ryzyko, ale do tej pory jest to opłacalne. W ostatniej kadencji radni nie ograniczali się 
w ilości wniosków które składali na wykonanie prac projektowych. Niestety nie mamy 
tylu pieniędzy aby zrealizować wszystkie wnioski. Nie możemy pozwolić sobie aby te 
projekty leżały w szufladzie, bo nas na to nie stać. Każdy członek Komisji Rozwoju i 
Infrastruktury złożył wniosek dotyczący rozpoczęcia jakiś prac projektowych i każdy 
mówi, że zwraca uwagę na ograniczone środki finansowe Miasta, co nie umniejsza 
apetytu na składanie wniosków. 
 
Radny Marek Samulczyk powiedział, że zgadza się z Wiceburmistrzem ale należy 
pamiętać, iż zawsze jest rekomendacja burmistrza. Następnie zapytał o 
odszkodowanie które zostało zapłacone za wykup gruntów ulic Parkowej i Kopernika. 
 
Wiceburmistrz Michał Popławski powiedział że wszystkie te odszkodowania zostały 
zapłacone podmiotom, które legitymują się udokumentowanym prawem do własności 
tych terenów. Co do rekomendacji wniosków radnych, udziela jej, ale to nie jest tak, że 
jedna osoba narzuca wolę wszystkim radnym. Jeżeli chodzi o kwestię płatności 
odszkodowań to wszystkie płatności zostały uiszczone, zgodnie z decyzją Starosty 
Poznańskiego. To Starosta Poznański przeprowadza całą tą procedurę, a my nie 
dopingujemy aby te wnioski szły jak najszybciej, ponieważ te środki idą bezpośrednio 
z naszego budżetu.  
 
Radny Marek Samulczyk zapytał, czy gdyby Pani Burmistrz znalazła środki na 
budowę ulicy Kopernika to sprawy z odszkodowaniem są załatwione, czy dopiero 
Starosta wystąpi z tym ile środków mamy zapłacić? 
 
Wiceburmistrz Michał Popławski odpowiedział, że możemy przystąpić do realizacji 
już na podstawie decyzji ZRID-owskiej. Zgodnie z klasyfikacją budżetową są odrębne 
paragrafy na odszkodowania jeżeli chodzi o wykup nieruchomości, a odrębne 



paragrafy na realizację inwestycji. Budżet jest tak skonstruowany, że Państwo, 
zatwierdzając budżet na wniosek burmistrza, wiedzą czy dana inwestycja będzie 
zrealizowana. Ponieważ jest ona określona w danym paragrafie budżetowym. 
Księgowość coraz bardziej szczegółowo chce określać dane inwestycje, co ma 
odzwierciedlenie w budżecie. Jeżeli mieliśmy zaplanowaną budowę ulicy Buczka, to 
środki na budowę ulicy były zarezerwowane w innym paragrafie, zupełnie niezależnie 
od środków na odszkodowania. Kluczowe jest to, czy miasto otrzyma dofinansowanie. 
Każda inwestycja drogowa ma określone finansowanie zewnętrzne. Na budowę ulicy 
Kopernika miasto nie wystąpiło o dofinansowanie, ponieważ w tamtym okresie nie 
dysponowało decyzją ZRID-owską. Na razie nie mamy zabezpieczonych środków i to 
jest największy problem z budową ulicy Kopernika. Nie mamy także informacji o 
terminach konkursów gdzie o to dofinansowanie można by aplikować. Ulica Kopernika 
i ulica Wiejska zostaną złożone do dofinansowania, są to najstarsze, do tej pory nie 
zrealizowane ulice, i one powinny mieć priorytet. 
 
Następnie radny Marek Samulczyk zapytał Wiceburmistrz Dorotę Franek  
o termomodernizację budynków komunalnych. W planie przeznaczono 370 tys. zł, 
wykonanie 55%. Jaka jest przyczyna niewykonania, czy te środki przeznaczono na 
coś innego?  
 
Wiceburmistrz odpowiedziała, że opóźnienia wynikają z potrzeby wymiany kotłów  
w budynkach komunalnych, terminy zarówno w ENEI jak i w gazowni są bardzo 
odległe. 
 
Radny Marek Samulczyk powiedział, że zapytał dlatego, ponieważ zgłosili się do 
niego mieszkańcy domu komunalnego przy ul. Ks. Streicha i myślał że środki na to 
przeznaczone przeszły na ten rok i będą wykorzystane. 
 
Wiceburmistrz Dorota Franek odpowiedziała, że priorytetem dla Miasta jest wymiana 
kotłów. 
 
Radny Marek Samulczyk zapytał o założenie fotowoltaiki na budynku Przedszkola nr 
5, przeznaczono 4612 zł na wykonanie ekspertyzy pod kątem montażu instalacji 
fotowoltaicznej. Na tym przedszkolu nie da się założyć takiej instalacji. Taka sama 
kwota jest wymieniona przy budynku ośrodka zdrowia i tam fotowoltaika stoi. Na 
budynku przedszkola nie da się założyć fotowoltaiki, czy jest to jakiś błąd? 
 
Wiceburmistrz Dorota Franek powiedziała, że ekspertyzy były robione zarówno na 
budynku Szkoły Podstawowej nr 5, budynku LOSIR, budynku ośrodka zdrowia. Być 
może również na budynku Przedszkola nr 5, ale tam nie będzie zakładanej fotowoltaiki 
ponieważ ruszyły prace projektowe dotyczące budowy nowego budynku przedszkola. 
 
Wiceburmistrz powiedziała też, że poprosi o wyjaśnienia w tej sprawie Dyrektora 
Biura Majątku Komunalnego. 
 
Następnie głos zabrała radna Elżbieta Zapłata-Szwedziak o dotację dla Powiatu 
Poznańskiego przeznaczoną na likwidację wyrobów zawierających azbest. 
Zaplanowana była na 25 tys. zł, a wykonano 3669 zł. Czy mieszkańcy sami za to 
płacą?. 
 



Wiceburmistrz Michał Popławski powiedział, że jest to dotacja, którą radni corocznie 
uchwalają w wysokości 25 tys. zł i jest to dotacja, która pokrywa część kosztów, drugą 
część daje powiat. Zainteresowanie tą dotacją jest zmienne, wynika to 
prawdopodobnie z tego, że to dofinansowanie na samą utylizację, a nie 
dofinansowanie na remont czy wymianę dachu.  
 
Na tym zakończono dyskusję a radni przystąpili do głosowania nad wnioskiem Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium. 
 
 

f) głosowanie  

Za przyjęciem wniosku Komisji rewizyjnej o udzieleniu absolutorium dla 
Burmistrz Miasta Luboń z tytułu wykonania budżetu za rok 2023 głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak  

2. Rafał Tomasz Błaszczak  

3. Łukasz Piotr Budzyński  

4. Konrad Dominiak  

5. Katarzyna Ekwińska  
6. Hieronim Gawelski 
7. Piotr Łukasz Izydorski 
8. Jakub Przemysław Jelinski 

9. Andrzej Roman Okupniak  

10. Michał Jacek Szwacki  

11. Dorota Anna Traczyk  

12. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol  

13. Paweł Antoni Wolniewicz  
14. Magdalena Anna Woźniak  
15. Teresa Zygmanowska  

 
 
głosów przeciwnych nie było, 

 

wstrzymali się od głosu: 
1. Manuela Anna Michalak 
2. Monika Izabela Nawrot 
3. Małgorzata Ewa Nyćkowiak 

4. Maciej Różański  

5. Marek Samulczyk  
6. Elżbieta Zapłata-Swedziak   

 
W głosowaniu wzięło udział 21 radnych 

Wszyscy obecni. 

Za przyjęciem wniosku Komisji Rewizyjnej o udzieleniu absolutorium dla Burmistrz 
Miasta Luboń z tytułu wykonania budżetu za rok 2023 głosowało – 15 radnych, przeciw 



– 0, wstrzymało się od głosu – 6 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta. 
 
/zał nr 15/- UCHWAŁA NR III/21/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrz Miasta Luboń z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2023. 
 
/zał nr 16/- Głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
 
 

Wniosek został przyjęty  bezwzględną ilością głosów ustawowego składu co 
jest równoznaczne z udzieleniem pani burmistrz absolutorium za rok 2023. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady, Teresa Zygmanowska pogratulowała Pani 
Burmistrz otrzymania absolutorium. Podziękowała za wszystko  i życzyła dalszych 
sukcesów.  

Następnie ogłosiła przerwę w obradach. 

Po ok. 30. minutowej przerwie obrady zostały wznowione. 

 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 
wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania 
takich usług. 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Burmistrza, Dorota Franek: 

Luboń od lat realizuje usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze na 
podstawie przepisów ustawy o pomocy społecznej oraz uchwały Rady Miasta Luboń 
nr XXX/158/2024 z dnia 30 grudnia 2004 roku w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze.  
Ustawa z dnia 28 lipca 2023 roku o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz 
niektórych innych ustaw dodała do katalogu form pomocy nowe zadanie gminy, jakim 
są usługi sąsiedzkie.  
Usługi sąsiedzkie różnią się tym od tradycyjnych usług opiekuńczych, że w zakresie 
opieki higienicznej i pielęgnacji usługami sąsiedzkimi można objąć wyłącznie 
podstawową opiekę higieniczno – pielęgnacyjną, niewymagającą specjalistycznej 
wiedzy i kompetencji. Świadczone są przez osoby zamieszkujące w najbliższej okolicy 
osoby potrzebującej, jednak nie przez osoby z rodziny. Bliskość zamieszkiwania 
stanowi istotę świadczenia usług sąsiedzkich.  
Usługi sąsiedzkie są formą usług opiekuńczych i sposób ich udzielania wygląda w taki 
sam sposób, jak przy realizacji usług opiekuńczych. Istotne jest to, że usługi sąsiedzkie 
mogą być realizowane dopiero wtedy, gdy Rada Gminy podejmie uchwałę, która 



określi szczegółowe warunki przyznawania usług sąsiedzkich, wymiar i zakres usług 
sąsiedzkich oraz sposób rozliczania takich usług. Stąd konieczność powołania nowej 
uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze. Ponieważ Miasto Luboń podjęło 
decyzję o realizacji usług opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich zasadne było 
podjęcie uchwały. 
 
 
Projekt uchwały opiniowały trzy (3) Komisje Rady: Sfera Społeczna, Budżetu i 
Finansów, Organizacyjno-Prawna. Wszystkie wydały opinie pozytywne. 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 
19. Magdalena Anna Woźniak za 
20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 
21. Teresa Zygmanowska za 

 
/Zał. nr 17/ - UCHWAŁA NR III/22/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze a także szczegółowych 
warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług 
sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 



 
/Zał. nr 18/ - Głosowanie - wynik głosowania. 

Wszyscy obecni. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu 
– 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
 
 
Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji dotyczącej 
organizacji ruchu na ul. 3 Maja w Luboniu. 
Projekt uchwały przedstawiła przewodnicząca komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Miasta Luboń, pani Karolina Wilczyńska-Kąkol.: 
W dniu 12 kwietnia 2024 r. wpłynęła petycja mieszkańców ul. 3 Maja i osiedla Warta 
Park. Petycja zawierała postulaty dotyczące organizacji ruchu w ul. 3 Maja w Luboniu. 
Dwa lata wcześniej, tj. w roku 2022, Komisja Rozwoju i Infrastruktury Rady Miasta 
Luboń rekomendowała opracowanie kompleksowej organizacji ruchu na ul. 3 Maja. 
Zatwierdzona przez Starostę Powiatowego organizacja ruchu uwzględnia wszystkie 
postulaty zgłoszone przez mieszkańców, a także uspokaja ruch na całej długości ul. 3 
Maja, czyli obejmuje szerszy zakres zmian.  
W dotychczasowym stanowisku Burmistrz poinformował, że zrealizuje inwestycję 
przebudowy kanalizacji deszczowej i wówczas wdroży projekt organizacji ruchu na 
ulicy 3 Maja, co byłoby odpowiedzią na złożoną przez mieszkańców petycję. Obecnie, 
z uwagi na to, iż zaplanowana przebudowa wymaga dofinansowania zewnętrznego, 
przy braku uruchomienia naboru na tego typu konkursy, Burmistrz nie jest w stanie 
określić terminu realizacji tej inwestycji.  
Kwestie bezpieczeństwa mieszkańców są priorytetem, w związku z tym Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji uznała za zasadne wyznaczenie przejść dla pieszych 
niezależnie od terminu kompleksowej realizacji inwestycji w ulicy 3 Maja. Komisja 
zawnioskowała również o niezwłoczne zabezpieczenie środków na realizację przejść 
dla pieszych.  
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 11 czerwca 2024 roku uznała, że 
petycja mieszkańców ulicy 3 Maja i osiedla Warta Park zasługuje na 
uwzględnienie. 
 
 
Projekt uchwały opiniowała komisja Organizacyjno-Prawna, która wydała opinię 
pozytywną. 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały i uwzględnieniem petycji mieszkańców głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 



4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 
19. Magdalena Anna Woźniak za 
20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 
21. Teresa Zygmanowska za 

 
/Zał. nr 19/ - UCHWAŁA NR III/23/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie uwzględnienia petycji dotyczącej organizacji ruchu na ul. 3 
Maja w Luboniu. 
 
 
/Zał. nr 20/ - Głosowanie - wynik głosowania. 

Wszyscy obecni. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu 
– 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Petycja mieszkańców została 
uwzględniona. 
 
 
Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania za niezasadną skargi na 
działanie Burmistrz Miasta Luboń. 
Projekt uchwały przedstawiła przewodnicząca komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Miasta Luboń, pani Karolina Wilczyńska-Kąkol.: 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Luboń, na posiedzeniu w dniu 11 
czerwca 2024r. rozpatrzyła skargę MapMaker.online Spółka z o.o. z dnia 21 maja 
2024r. i uznała ją za bezpodstawną. 
Skarga była w sposób oczywisty bezzasadna, ponieważ Urząd Miasta Luboń wypełnia 
wszystkie stawiane wymogi w zakresie zapewnienia dostępu do zbiorów danych 
przestrzennych zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
Nie jest zgodne z prawdą, że udostępniane przez Miasto Luboń zbiory danych 
przestrzennych są niezgodne ze standardami i stanowią nową formę zapisu danych. 
Zbiory danych przestrzennych prowadzone dla miejscowych planów 



zagospodarowania przestrzennego (nr PL_ZPIPPZP_6949_302101_MPZP) oraz dla 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  
(nr PL_ZIPPZP_8188_302101_SUIKZP) publikowane są na stronie Biuletynu 
Informacji Przestrzennej / Planowanie Przestrzenne / Geoportal Mapowy Planowanie 
Przestrzenne w formacie plików *gml. Pliki zbiorów przeszły poprawną walidację  
w Walidatorze danych przestrzennych udostępnianych przez Ministerstwo Rozwoju  
i Technologii, także pod względem zgodności ze schematem aplikacyjnym 
dostępnym pod adresem: 
https://www.gov.pl/static/zagospodarowanieprzestrzenne/schemas/app/1.0 
/planowaniePrzestrzenne.xsd. 
Nieprawdą jest, że plik *gml danych projektowych po przystąpieniu do sporządzania 
planu ogólnego ma być udostępniany w zbiorze zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
Zapis art. 67c ust. 3 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym dotyczy 
udostępnienia danych przestrzennych aktów planowania przestrzennego włączonych 
do zbiorów. Zbiory aktualizowane są w przypadkach opisanych w art. 67c ust. 2 ustawy 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Przepis ten nie przewiduje 
aktualizacji zbioru danych przestrzennych po przystąpieniu do sporządzania aktu 
planowania przestrzennego. Zatem nie ma obowiązku włączania tego typu danych 
przestrzennych do zbioru, a tym samym ich udostępniania na etapie przystąpienia do 
sporządzania planu ogólnego.  
Co więcej, wobec prośby przedstawiciela firmy Skarżącej, mimo braku obowiązku 
publikacji pliku *gml dla planu ogólnego, został on udostępniony na wniosek z dnia 8 
marca 2024r. pismem z dnia 14 marca 2024r. Co istotne, plik przeszedł poprawną 
walidację w Walidatorze danych planistycznych udostępnianym przez Ministerstwo 
Rozwoju i Technologii. 
Stąd, jak wskazano na wstępie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 
Luboń, na posiedzeniu w dniu 11 czerwca 2024r. uznała skargę za 
bezpodstawną. 
 
Projekt uchwały opiniowała komisja Organizacyjno-Prawna, która wydała opinię 
pozytywną. 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały i uznaniem za niezasadną skargi na działanie Burmistrz 
Miasta Luboń głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 



9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 
19. Magdalena Anna Woźniak za 
20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 
21. Teresa Zygmanowska za 

 
/Zał. nr 21/ - UCHWAŁA NR III/24/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie uznania za niezasadną skargi na działanie Burmistrz Miasta 
Luboń. 
 
 
/Zał. nr 22/ - Głosowanie - wynik głosowania. 

Wszyscy obecni. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu 
– 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Skarga na działanie Burmistrz Miasta 
Luboń została uznana za niezasadną. 
 
 
 
Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania za niezasadną/zasadną skargi 
na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 w Luboniu. 
Zgodnie z przyjętą zmianą porządku obrad pkt 9 został wycofany i nie podlegał 
obradom. 
 
 
Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 
budżetowej Miasta Luboń na 2024 rok. 
Projekt uchwały wraz z autopoprawkami przedstawił Skarbnik Miasta, Mirosław 
Stromczyński.: 
Dochody budżetu zwiększono o kwotę 1.860.013,99 zł do kwoty 186.360.426,44 zł. 
Wydatki budżetu zwiększono o kwotę 1.826.280,85 zł do kwoty 216.681.264,65 zł. 
Autopoprawki:  

W par. 1 dokonano zmiany w treści punktów 1, 2, 3, 4 

§ 1.1. Ustalono dochody budżetu na 2024 rok w łącznej kwocie 186.360.426,44 zł, 

z tego: 

- dochody bieżące w kwocie 171.591.434,66 zł, 



- dochody majątkowe w kwocie 14.768.991,78 zł, 

zgodnie z załącznikiem Nr 1 do uchwały. 

2. Dochody, o których mowa w ust.1 obejmowały w szczególności: 

1) dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zleconych ustawami w wysokości 8.300.736,19 zł, 

zgodnie z załącznikiem Nr 3a, 

§ 2 otrzymał brzmienie:  

„§ 2.  1. Ustala się wydatki budżetu na 2024 rok w łącznej kwocie 216.681.264,65 zł, 

z tego: 

- wydatki bieżące w kwocie 176.677.399,54 zł, 

- wydatki majątkowe w kwocie 40.003.865,11 zł, 

zgodnie z załącznikiem Nr 2 i Nr 2a. 

2. Wydatki, o których mowa w ust. 1 obejmowały w szczególności: 

1)  wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości 8.300.736,19 zł, 

zgodnie z załącznikiem Nr 3b, 

§ 3. Deficyt budżetu w kwocie 30.320.838,21 zł zostanie sfinansowany przychodami 

z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek, przychodami z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach, z tytułu wolnych środków, 

o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych oraz  środków 

z lokat dokonanych w latach ubiegłych. 

§ 4.  Określono łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 

38.198.665,04 zł zgodnie z załącznikiem Nr 5. 

W załączniku nr 1 do projektu uchwały zmieniającej (dochody) dokonano 

następujących zmian: 

Rozdział 75011 - Urzędy wojewódzkie  

par. 201 0 - Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację zadań 

bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 

ustawami zwiększona została o kwotę 21.652,00 zł zgodnie z pismem Wojewody 

Wielkopolskiego z dnia 5 czerwca 2024r. nr FB-I.3111.155.2024.6 z przeznaczeniem 

na zadania dotyczące spraw obywatelskich, 

Rozdział 85205 - Zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie 



Par.  203 0 - Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych 

zadań bieżących gmin zwiększona została o kwotę o kwotę 6 000,00 zł zgodnie 

z pismem Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.156.2024.6 z dnia 11 czerwca 

2024r.  z  przeznaczeniem na dofinansowanie funkcjonowania zespołów 

interdyscyplinarnych. 

Rozdział 85228 - Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

Par. 203 0 - Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych 

zadań bieżących gmin zwiększona została o kwotę 393.100,00 zł, zgodnie z pismem 

Wojewody Wielkopolskiego z dnia 06.06.2024r. nr FB-I.3111.147.2024.6 

z przeznaczeniem na usługi opiekuńcze w ramach Programu Opieka 75+. 

Rozdział 85502 – Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu 

alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 

ubezpieczenia społecznego 

Par. 206 0 - Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na zadania bieżące z 

zakresu administracji rządowej zlecone, związane z realizacją świadczenia 

wychowawczego stanowiącego pomoc państwa w wychowywaniu dzieci zwiększona 

została o kwotę 4.000,00 zł, zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego z dnia 10 

czerwca 2024r. nr FB-I.3111.175.2024.7 z przeznaczeniem na realizację ustawy o 

wychowaniu dzieci  

W załączniku nr 2 do projektu uchwały zmieniającej (wydatki)  

Rozdział 60016 - Drogi publiczne gminne  

- Inwestycje i zakupy inwestycyjne zmniejszono o kwotę 130.280,88 zł,  

Rozdział 75011 - Urzędy wojewódzkie  

- Wynagrodzenia i składki od nich naliczane zwiększono o kwotę 21.652,00 zł. 

Rozdział 75414 – Komendy wojewódzkie Policji 

- Wydatki jednostek budżetowych związane z realizacją ich statutowych zadań 

zwiększono o kwotę 6.000,00 zł z przeznaczeniem na pomoc w pokrywaniu kosztów 

funkcjonowania Komisariatu Policji w Luboniu 

Rozdział 75495 – Pozostała działalność 

- Wydatki jednostek budżetowych związane z realizacją ich statutowych zadań 

zmniejszono o kwotę 6.000,00 zł 

Rozdział 85205 - Zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

- Wydatki jednostek budżetowych związane z realizacją ich statutowych zadań 

zwiększono o kwotę 6.000,00 zł, 



Rozdział 85228 - Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

- Wydatki jednostek budżetowych związane z realizacją ich statutowych zadań 

zwiększono o kwotę 393.100,00 zł, z przeznaczeniem na realizację Programu Opieka 

75+. 

Rozdział 85502 – Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu 

alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe  

z ubezpieczenia społecznego 

- Wydatki jednostek budżetowych związane z realizacją ich statutowych zadań 

zwiększono o kwotę 2.000,00 zł, 

- Świadczenia na rzecz osób fizycznych zwiększono o kwotę 2.000,00 zł, 

Rozdział 90001 - Gospodarka ściekowa i ochrona wód  

- Inwestycje i zakupy inwestycyjne zmniejsza się o kwotę 1.989,12 zł. 

W załączniku nr 3 do projektu uchwały zmieniającej (wydatki majątkowe): 

Rozdział 60016 - Drogi publiczne gminne  

- Budowa ul. Miodowej (na odcinku od ul. Klonowej do ul. Wiśniowej) i ul. Wiśniowej  

w Luboniu zmniejszono o kwotę 231.583,91 zł, 

- Budowa ul. Przemysłowej w Luboniu na odcinku od ul. Niepodległości do ul. Rivoliego 

zwiększono o kwotę 30.000,00 zł, 

- planuje się zwrot dotacji w kwocie 71.303,03 zł z RFRD na budowę ul. Miodowej  

(na odcinku od ul. Klonowej do ul. Wiśniowej) i ul. Wiśniowej w Luboniu . 

Rozdział 90001 - Gospodarka ściekowa i ochrona wód  

Budowa ul. Miodowej (na odcinku od ul. Klonowej do ul. Wiśniowej) i ul. Wiśniowej  

w Luboniu zmniejszono o kwotę 111.109,44 zł, 

Budowa ul. Przemysłowej w Luboniu na odcinku od ul. Niepodległości do ul. Rivoliego 

zwiększono o kwotę 20.000,00 zł,  

Uregulowanie gospodarki wód opadowych i roztopowych na terenie miasta Luboń 

zwiększono o kwotę 25.138,53 zł, 

Planuje się zwrot dotacji w kwocie 63.981,79 zł z RFRD na budowę ul. Miodowej  

(na odcinku od ul. Klonowej do ul. Wiśniowej) i ul. Wiśniowej. 

W załącznikach nr 3a i 3b dokonuje się zmian:  

Dochody 

Rozdział 75011 - Urzędy wojewódzkie  

par. 201 0 - Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację zadań 

bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie 



ustawami zwiększono o kwotę 21.652,00 zł 

Wydatki 

Rozdział 75011 - Urzędy wojewódzkie  

- Wynagrodzenia i składki od nich naliczane zwiększono o kwotę 21.652,00 zł. 

5. W załączniku nr 6 do projektu uchwały zmieniającej (przychody): 

Zmniejszono plan przychodów o kwotę 132.270,00 zł w par. 950 - Wolne środki,  

o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych 

 

 
 
Projekt uchwały opiniowały trzy (3) Komisje Rady: Budżetu i Finansów, Rozwoju 
i Infrastruktury, Organizacyjno-Prawna. Wszystkie wydały opinie pozytywne. 
 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 

8. Jakub Przemysław Jelinski za 

9. Manuela Anna Michalak za 

10. Monika Izabela Nawrot za 

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak za 

12. Andrzej Roman Okupniak za 

13. Maciej Różański za 

14. Marek Samulczyk za 

15. Michał Jacek Szwacki za 

16. Dorota Anna Traczyk za 

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

18. Paweł Antoni Wolniewicz za 
19. Magdalena Anna Woźniak za 
20. Elżbieta Zapłata-Swedziak za 



21. Teresa Zygmanowska za 

 
/Zał. nr 23/ - UCHWAŁA NR III/25/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie: uchwały budżetowej Miasta Luboń na 
2024 rok. 
 
/Zał. nr 24/ - Głosowanie - wynik głosowania. 

Wszyscy obecni. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu 
– 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
 
 
Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Luboń na lata 2024-2041. 
Projekt uchwały wraz z autopoprawkami przedstawił Skarbnik Miasta, Mirosław 
Stromczyński.: 
Zmiany w WPF wynikały ze zmian wprowadzonych w budżecie. 
Autopoprawki: 
W związku z autopoprawkami do uchwały budżetowej w załączniku nr 1 zmieniono 

wiersze dotyczące roku 2024: 

1. Dochody ogółem +  424 752,00 

1.1.  Dochody bieżące +  424 752,00 

2. Wydatki ogółem +  292 482,00 

2.1.  Wydatki bieżące +  424 752,00 

2.2. Wydatki majątkowe - 132 270,00 

3.  Wynik   + 132 270,00 

4.  Przychody   - 132 270,00 

W załączniku nr 2 wykaz przedsięwzięć dokonano zmiany przedsięwzięć w pozycjach: 

1.3.2.2.   Uregulowanie gospodarki wód opadowych i roztopowych na terenie miasta 

Luboń zwiększono o kwotę 25.138,53 zł w kolumnach: Łączne nakłady finansowe, 

Limit na 2024 i  Limit zobowiązań. 

1.3.2.13. Budowa ul. Miodowej (na odcinku od ul. Klonowej do ul. Wiśniowej)  

i ul. Wiśniowej w Luboniu, w kolumnach: Łączne nakłady finansowe i Limit na 2024 

zmniejszono o 342 693,35 zł. Limit zobowiązań zmniejszono o 383.537,48 zł. 

 

 

Projekt uchwały opiniowały trzy (3) Komisje Rady: Budżetu i Finansów, Rozwoju 
i Infrastruktury, Organizacyjno-Prawna. Wszystkie wydały opinie pozytywne. 



 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały.: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak za 

2. Rafał Tomasz Błaszczak za 

3. Łukasz Piotr Budzyński za 

4. Konrad Dominiak za 

5. Katarzyna Ekwińska za 

6. Hieronim Gawelski za 

7. Piotr Łukasz Izydorski za 
8. Jakub Przemysław Jelinski 
9. Andrzej Roman Okupniak 

10. Michał Jacek Szwacki za 

11. Dorota Anna Traczyk za 

12. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol za 

13. Paweł Antoni Wolniewicz za 
14. Magdalena Anna Woźniak za 
15. Teresa Zygmanowska za 

 

 

 
Głosów przeciwnych nie było. 
 
Wstrzymali się od głosu: 

1. Manuela Anna Michalak  

2. Monika Izabela Nawrot  

3. Małgorzata Ewa Nyćkowiak  
4. Maciej Różański  
5. Marek Samulczyk 
6. Elżbieta Zapłata-Swedziak   

 
 
/Zał. nr 25/ - UCHWAŁA NR III/25/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie: uchwały budżetowej Miasta Luboń na 
2024 rok. 
 
/Zał. nr 26/ - Głosowanie - wynik głosowania. 

Wszyscy obecni. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu 
– 6 radnych. 



Uchwała została przyjęta. 
 
Ad 12.  - /Zał. nr 27/ - Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Luboń o 
działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacja została przekazana radnym z dokumentami sesyjnymi. 
 
Pytań nie było. 
 
Ad 13. - /Zał. nr 28/ - Sprawozdanie Burmistrz Miasta Luboń o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym oraz wykonania uchwał. 
 
Sprawozdanie zostało przekazane radnym z dokumentami sesyjnymi. 
 
Pytań nie było. 
 
 
Ad 14. Wolne głosy i wnioski. 
W tej części obrad szefowie komisji stałych Rady Miasta Luboń podali terminy 
spotkań najbliższych posiedzeń.: 
19.06.2024r. – Komisja Budżetu i Finansów, godz. 17:00 (podała Katarzyna Ekwińska); 
20.06.2024r. – Komisja Ochrony Środowiska, godz. 16:00 (podał Paweł Wolniewicz); 
03.07.2024r. – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, godz. 18:00 (podała Karolina 
Wilczyńska-Kąkol); 
08.07.2024r. – Komisja Rewizyjna, godz. 15:30 (podał Łukasz Budzyński). 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Luboń, Teresa Zygmanowska przypomniała o 
obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych na dzień 06.05.2024r., omówiła kilka 
spraw organizacyjnych i wyznaczyła termin kolejnej sesji Rady – 18.07.2024r. 
 
 
Ad 15. Przyjęcie protokołu sesji nr II/2024. 
 
Uwag do protokołu nr II/2024, z dnia 23 maja 2024r. nie było. 
 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady, Teresa Zygmanowska zarządziła 
głosowanie nad przyjęciem protokołu nr II/2024. 
 
 
Głosowanie: 
za przyjęciem protokołu głosowali: 

1. Anna Edyta Bernaciak  

2. Rafał Tomasz Błaszczak  

3. Łukasz Piotr Budzyński  

4. Konrad Dominiak  

5. Katarzyna Ekwińska  
6. Hieronim Gawelski 
7. Piotr Łukasz Izydorski 

8. Jakub Przemysław Jelinski  



9. Manuela Anna Michalak  

10. Monika Izabela Nawrot  

11. Małgorzata Ewa Nyćkowiak  

12. Andrzej Roman Okupniak  

13. Maciej Różański  

14. Marek Samulczyk  

15. Michał Jacek Szwacki  

16. Dorota Anna Traczyk  

17. Karolina Monika Wilczyńska- Kąkol  

18. Paweł Antoni Wolniewicz  
19. Magdalena Anna Woźniak 
20. Elżbieta Zapłata-Swedziak  
21. Teresa Zygmanowska  

 
 
 
głosów przeciwnych nie było, 

 

głosów wstrzymujących nie było. 

W głosowaniu wzięło udział 21 radnych 

/za przyjęciem protokołu nr II głosowało - 21 radnych, przeciw - 0 radnych, wstrzymało 
się od głosu –  0 radnych/. 
 

Wszyscy obecni. 

 

Protokół sesji nr II, z dnia 23.05.2024r. został przyjęty jednogłośnie. 

 
 
 
Ad 16. Zakończenie obrad. 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady, pani Teresa 
Zygmanowska zamknęła III sesję Rady Miasta Luboń IX kadencji o godz. 19:39. 
 
 
 
 
 

         Protokołowała: 

         Dominika Kędziora 

         Pracownik Biura Rady 



          

Załączniki: 
/zał. nr 1/ - Porządek obrad. 
/Zał. nr 2/ - Stwierdzenie quorum – Lista obecności - wynik głosowania. 
Zał. nr 3/ - Głosowanie za zmianą porządku obrad – wynik głosowania. 
Zał. nr 4/ - Głosowanie za przyjęciem zmienionego porządku obrad – wynik 
głosowania. 
/zał. nr 5/ - Porządek obrad po zmianach. 
/zał. nr 6/- Raport o stanie miasta Luboń za 2023r. 
/zał nr 7/- UCHWAŁA NR III/19/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Luboń wotum zaufania. 
/zał nr 8/- Głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
/zał nr 9/- Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
w roku 2023. 
/zał nr 10/- Uchwała Nr SO-18/0954/261/2024 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 26 kwietnia 2024r. w sprawie wyrażenia 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023 wraz z 
informacją o stanie mienia i objaśnieniami. 
/zał nr 11/- UCHWAŁA NR III/20/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Luboń za rok 2023. 
/zał nr 12/- Głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
/zał nr 13/- Wniosek, Opinia, Uzasadnienie Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Luboń w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu za 2023 rok. 
/zał nr 14/- Uchwała Nr SO-18/0955/206/2024 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 czerwca 2024r. w sprawie wyrażenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Luboń w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Luboń z tytułu wykonania budżetu za rok  
2023. 
/zał nr 15/- UCHWAŁA NR III/21/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrz Miasta Luboń z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2023. 
/zał nr 16/- Głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
/Zał. nr 17/ - UCHWAŁA NR III/22/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze a także szczegółowych 
warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług 
sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 
/Zał. nr 18/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
/Zał. nr 19/ - UCHWAŁA NR III/23/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie uwzględnienia petycji dotyczącej organizacji ruchu na ul. 3 
Maja w Luboniu. 
/Zał. nr 20/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
/Zał. nr 21/ - UCHWAŁA NR III/24/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. w sprawie uznania za niezasadną skargi na działanie Burmistrz Miasta 
Luboń. 
/Zał. nr 22/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
/Zał. nr 23/ - UCHWAŁA NR III/25/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie: uchwały budżetowej Miasta Luboń na 
2024 rok. 



/Zał. nr 24/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
/Zał. nr 25/ - UCHWAŁA NR III/25/2024 RADY MIASTA LUBOŃ z dnia 12 czerwca 
2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie: uchwały budżetowej Miasta Luboń na 
2024 rok. 
/Zał. nr 26/ - Głosowanie - wynik głosowania. 
/Zał. nr 27/ - Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Luboń o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
/Zał. nr 28/ - Sprawozdanie Burmistrz Miasta Luboń o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym oraz wykonania uchwał. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


